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A Finn Köztársaság elnökét fogadta 

Losonczi Pál és Fock Jenő 
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v é d e l m e 

Még nem alakult ki a verseny a vevőkért 
A tanácsülési előterjesz-

tés alapját képező három 
helyi kiskereskedelmi vál-
lalat munkájának tapaszta-

rek mindennapi életét. A 
kereskedelem munkájának 
tehát társadalmi és politikai 
hatása is van. A kereskcde-

latai, a problémák és a fel- lem évről évre igényesebb 
adatok tulajdonképpen Sze- vevőkkel áll szemben, kíván-
ged valamennyi kereskedel-
mi és vendéglátó szerveze-

ságaikat közmegelégedésre 
ellátni nehéz. Szegeden csak-

tének tevékenységére jellem- nem 6 ezer ember dolgozik 

A Fciiiiegyi rrpillotercn Losonczi Pál fogadja Urho Kckkoncnt 

Losonczi Pálnak, a Magyar Nurmela bányatanácsos, II- a külügyminisztérium 
tályvezctője, Veikko Hut-

I - M P , 
Népköztársaság Elnöki Ta- mari Hustch professzor Ur- oszt; 
nácsa elnökének meghívásá- po Levő ezredes, az elnök tuhen főkonzuí és Acé Pata 
r a pénteken hivatalos látó- szárnysegéde, Risto Hyvari- nen attasé, 
gatásra Magyarországra ér- nen, a külügyminisztérium 
lcezett dr. Urho Kaleva Kek- politikai osztályának veze-
konen, a Finn Köztársaság tője, Niilo Saksela profesz-
elnöke. szor, Arvo Hautala, a Szak-

A finn államelnök kisére- szervezeti Szövetség elnöke, 
tében Budapestre érkezett: Bjarneth Nymán vállalati 

igazgató, Paavo Laitinen, a 
külügyminisztérium osz-
tályvezetője, Kaijo Tuomi-
nen alezredes, Esko Lippo-

Ahti Karjalainen külügymi-
niszter, Erkki Itkonen aka-
démikus, Heikki Hannikai-
nen protokollfőnök, Ilmo 

Hétezer vagon 
nemesített vetőmag 

A Vetőmagtermeltető és tőmagot a vállalat önköltsé-
Értékesítő Országos Vállalat gi áron bocsátja a gazdasá-
területi központjai egymás gok rendelkezésére. (MTI) 
után veszik kézhez a ter-
melőszövetkezetek őszi búza wm^mmmmmmmt^^mmmmm 
vetőmagra szóló ú jabb igé-
nyeit. A vállalat a korábbi 
szerződések alapján a kiter-
jesztett akció keretében több 
mint hétezer vagon nemesí-
tett és fémzárolt vetőmag 
szállítására kötött szerződést, 
ennek a mennyiségnek a leg-
nagyobb részét már le is 
szállították. 

Időközben azonban a kö-
zös gazdaságok ú jabb meg-
rendeléseket adtak fel. Ki-
derült, hogy a saját készle-
tükben levő vetőmag csírá-
zóképessége az idén elég 
gyenge és ezért a vállalat-
hoz fordultak segítségért. A 
vállalat most felhívja a tsz-
ek figyelmét arra, ha szük-
ség van megfelelő minőségű 
vetőmagra, igényüket hala-
déktalanul közöljék az ille-
tékes területi központokkal. 
A soron kívüli keresletet is 
ki tud ják elégíteni. A fém-
zárolt kereskedelmi búzave-

Az elnököt és kíséretét 
ünnepélyesen fogadták a Fe-
rihegyi repülőtéren, ahol 
már jóval az érkezés előtt 
több ezer fővárosi dolgozó 
gyűlt össze. A repülőteret 
magyar és finn zászlók, üd-
vözlő feliratok díszítették. A 
betonon díszzászlóalj sora-
kozott fel csapatzászlóval. 

A vendégek fogadására 
megjelent Losonczi Pál, az 
Elnöki Tanács elnöke, Fock 
Jenő, a Minisztertanács el-
nöke, Kállai Gyula, az or-
szággyűlés elnöke, Gáspár 
Sándor és Kisházi Ödön, az 
Elnöki Tanács helyettes el-
nökei, Cseterki Lajos, az El-
nöki Tanács ti tkára, Péter 
János külügyminiszter, Czi-
mege Lajos vezérezredes, 
honvédelmi miniszter, dr. 

(Folytatás a 2. oldalon.) 

f a r s a c B a l m i u g y 
Ülésezett a városi tanács — Intézkedések 

a lakosság érdekében 
A tanácsháza díszterme nos, az I. kerületi tanács előmenetelű elsőéves hallga-

tegnap, pénteken ismét be- vb elnöke szólalt fel. tójának társadalmi ösztön-
népesült: o városi tanács A tanácsülés jóváhagyólag díjat adományoz. 
őszi ülésének napirendjére tudomásul vette a Csongrád Végül interpellációk, beje-
most is néhány olyan kér- megyei és Szeged m. j. vá- lentésck következtek, melyek 
dés került, amely a város rosi népi ellenőrzési bizott- során Baráth József, Börcsök 
szinte minden lakójának ér- ség második félévi munka- Lajos, Ábrahám Lajosné, 
deklödését felkeltette. Ezt tervét; úgy döntött, hogy Kovács Alajos, Egyeki Zsig-
hangsúlyozta dr. Biczó Török Klárának, az Orvos- mond és Savanya Miklós 
György, az m. j. városi ta- tudományi Egyetem jeles k<^t szót. 
nács vb elnöke is bevezető-
jében. Majd javaslatára a 
tanácsülés a nemrég el-
hunyt Dunai József tanács-
tagnak, a munkásmozgalom 
régi harcosának érdemeit 
jegyzőkönyvben megörökí-
tette, s emlékének egyper-
ces néma felállással adó-
zott. 

A vásárlók érdekvédel-
me a kereskedelemben cí-
mű írásban kiadott anyag-
hoz — melyet lapunk az el-
múlt napokban folytatások-
ban közölt — először dr. 
Csikós Ferencnek, a városi 
tanács vb t i tkárának expozé- . , , , , , , . 
ja, valamint Tihanyi Ernő- f ° rdu l elo, mely sérti a vá 
nek, a megyei és városi népi s a r ' ° k érdekeit. A hibák nasz egyes áruk minőségére 
ellenőrzési bizottság elnök- adódhatnak a túlságosan is. Ezek az ellentmondások 
helyettesének felszólalása k o n cen t rú l t ipar monopol- hátrányosan befolyásolják a 
hangzott el A vitában Nit- helyzetéből, az árukínálat kereskedelem munkáját . 
singer Gyula Börcsök La- gyengeségeiből, s abból is, Az idegenforgalom is Ha-
jós, Molnár Imre dr. Palo- hogy a kereskedelem nem tással van 
tás Gyula, Rácz Károly, Far- ismeri kellőképpen a piac re. 
kas István, Ábrahám Lajos- igényeit, 
né, Peták József Bézi Fe- A z ú i fogyasztói árrend-
renc tanácstag, Deák Ferenc, s z e r a z árucikkek nagy ré-
a Csongrád megyei tanács s z é b 6 1 lehetővé tette a ke-
vb kereskedelmi osztályának reslet-kínálat alapján létre-
vezetője, Fodor Pál az ÁKF jövő piaci ár alakítást, de a szláv kishatármenti árucse-
Csongrád megyei ' vezetője termelővállalatok között még re-forgalom kialakítására, 
Dózsa Pál a szegedi Cent-' n e m a l a k u , t k i verseny a idén 
rum Áruház igazgatója Tel- vevőkért. Az ú j ármechaniz-
kes György, a Komplett Ru- m u s naSY feladatot ró a ke-
házati Vállalat igazgatója, reskedelemre, meg kell ta-
dr. Kuti Árpád, az Élelmi- nulniuk a piachoz igazodó, 
szer-kiskereskedelmi Vállalat rugalmas árgazdálkodást, az édességet, ételízesítőt, s más 
igazgatója kapott szót Dr. *-— *-- A - A 

Biczó György zárszavában 
köszönetet mondott a keres- r é s z e a z á r a k emelésével 
kedelem dolgozóinak áldó- igyekezett nagyobb nyeresé- gazdagítja. A vásárlók é r -
zatkész munkájukért , mely- S e t elérni, de ilyesmi a sze- dekvédelme összetett kér-
lyel a nehéz körülmények e e d i kiskereskedelemben rit- 1 

között is igyekeznek heiyt- k á n fordult elő. 
állni. * — * " 

zőek. Bár kimutatható, hogy a kereskedelemben 
a termékforgalmazás ú j vendéglátásban azért, 
rendje segíti a gazdasági 
mechanizmus reformjának 

és a 
hogy 

a lakosság zavartalan ellátá-
sát biztosítsa. Az árukínálat 

kibontakozását, de még szá- mennyiségi növekedése nem 
mos olyan fogyatékosság jár t együtt a választék bő-

vítésével, gyakori a pa-

a kereskedelem-
Idén, az ünnepi hetek 

alrftt 35—40 millió forintos 
többletforgalmat értek eL 
Az Élelmiszer- és Vegyiáru 
Nagykereskedelmi Vállalat 
erőfeszítéseket tesz a jugo-

1 millió dollár érték-
ben bonyolít le árucserét. 
Ennek keretében jelentős 
mennyiségű szénsavat, palac-
kozott sört, száraztésztát, 

árut hoz be. Az árucsere-
egy forgalom összességének fele 

a szegedi áruválasztékot 

dés azzal sokoldalúan kell 
foglalkozni. A megoldás nem 

A lakosság szükségleteinek megy máról holnapra, kö-
70 százalékát a kereskedelem vetkezetes és szívós mun-

Ezután dr. Szentpéten Ist- r é v é n szerzi be. Az árukí- kára van szükség ahhoz, 
ván eloterjeszteseben az I. n á l a t színvonala, a fogyasz- hogy a feladatokat az érde-
keruleti tanacs munkáját t 6 1 á r ) a kiszolgálás legköz- kelt szervek a lakosság meg-
tárgyalta meg a tanácsülés, vetlenebbül érinti az embe-
Ennek vitájában Nitsinger 
Gyula és Kovács Alajos vá-
rosi tanácstag, Pópity Lajos, 
Nemes József, a Belváros I. 
pártszervezet titkára, Hava-
lecz Istvánné I. kerületi ta-
nácstagok és dr. Varga Já -

elégedésére lássák el. 

H m szabad elnézni a hibákat 
Á lakosság érdekvédelmé-

nek további fokozására a 
A tanács határozatban uta-

sította a végrehajtó bízott-
tanácsülés több határozatot ságot arra is, keresse meg 
hozott. Utasította a végre- a kormány gazdasági bizott-

Huszonöt éve 
szabadult fel Makó 

Jubileumi ünnepség a városban 
Városaink közül elsőként Makó szaba-

dult fel 1944. szeptember 26-án. A jubi-
leumról pénteken ünnepségeken emlékez-
tek meg a Maros-parti városban. Dél-
előtt megkoszorúzták a felszabadító szov-
jet hősök emlékművét, majd emlékgyűlést 
tartottak. Erdei Ferenc, a Hazafias Nép-
front Országos Tanácsának főtitkára, a 
város országgyűlési képviselője mondott 
ünnepi beszédet. Egyebek között megál-
lapította : 

— Történelmi évfordulót ünneplünk; 25 
évvel ezelőtt ezen a napon szabadult fel 
Makó, elsőnek a magyar városok között. 
1944. szeptember 26-án lett itt vége a 
régi világnak, s ekkor kezdődött a nép, 
Magyarország ú j történelmi korszaka Ma-
kón. És 1970. április 4-én lesz 25 eszten-
deje, hogy a Szovjet Hadsereg a hitleri 
Németország és hazai nyilas csatlósai el-
len vívott hősies harcokban hazánk egész 

területét felszabadította. Ettől számítjuk 
nemzeti történelmünk ú j korszakát. 

— Egy negyedszázad telt el azóta: a 
történelem nagyobb léptékével mérve nem 
is nagy idő, de nemzeti létünk és társa-
dalmi fejlődésünk történeti pályáján a 
legnagyobb változás, ami történelmünk-
ben bekövetkezett. Mindent összegezve: e 
25 év alatt ú j ország váltotta fel a régit. 

Az ülésen felszólalt F. Gy. Kiva, a 
Szovjetunió Hőse, a Makó környéki fel-
szabadító harcokban részt vett egység 
egyik parancsnoka. Üdvözölték a tanács-
kozást a Makóval évek óta baráti együtt-
működést folytató jugoszláviai Ada köz-
ség, továbbá Mohács és Sopron városok 
küldöttségeinek vezetői. 

Délben a helyi múzeumban kiállítást 
nyitottak, amelyen fényképek, iratok, pla-
kátok és más dokumentumok szemléltetik 
a negyedszázaddal ezelőtti eseményeket. 

ha j tó 
kér je 
megyei tanács végre-
haj tó bizottságát, illetve an 

bizottságot, hogy ságát, és kér je fel, hogy 
fel a Csongrád vizsgáltassa meg. mely ága-

zatokban volna lehetőség (a 
gazdasági szabályzók mó-

nak kereskedelmi osztályát, dosítása, a prémiumfeltételek 
hogy a beszámoltatott há-
rom vállalat igazgatói ré-
szére szabja meg prémium-
feltételként a helyi áruala-
pok és a közvetlen ipari be-
szerzések növelését, vala-

kiszabása stb. révén) na -
gyobb mennyiségű áru biz-
tosítására a kiskereskedelem 
részére közvetlenül az ipar-
tól. Felkérte a három he-
lyi kiskereskedelmi vállalat 

mint vizsgálja meg, hogyan igazgatóját, hogy készítse-
követeli meg a kiskereske- nek intézkedési tervet, 
delem az áruminőség előírá- melyben megszabják, hogy 
sainak betartását. A tanács 1970. január 1-től miként 
felkérte a tanácstagokat, fejlesztik tovább a vásárlók 
hogy a tanácstagi beszámo- érdekeinek védelmét, a pa-
lókon hívják fel választóik naszok megelőzését, a garan-

ciális javítások intézését. A 
tanács végrehajtó bizottsá-
ga megkeresi a Szakszerve- , 
zetek Csongrád megyei Ta-

figyelmét arra, hogy ne le-
gyenek elnézőek a keres-
kedelemben tapasztalt hibák-
kal szemben, a vásárlók 
maguk is legyenek harcosai nácsát és felkéri, tűzze a 
érdekeik védelmének. Utasí-
totta a kereskedelmi osz-

megyei bizottságok feladatá-
vá, hogy foglalkozzanak a 

tály vezetőjét, hogy a kerü- társadalmi ellenőrzéssel. Vé-
leti tanácsok, a népfront, a gül pedig a tanács utasítot-
nőtanács és a szakszervezet ta a végrehajtó bizottságot, 
bevonásával vizsgálja felül vizsgáltassa meg. hogy az ú j 
Szeged boltjainak nyitvatar 
tását. Az alapos felmérés 
után a lakosság igényeinek 
messzemenő figyelembevéte-
lével készítsen javaslatot a 
nyitvatartás-módosításra. 

lakónegyedek és az ellátatlan 
külvárosi területek üzlethá-
lózatának fejlesztéséhez mi-
lyen. segítséget tud adni. 

F. K. 


